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TEKSTI • KUVIEN KOONTI/MUOKKAUS 
JENNI LAAKKONEN

Nimeni on Kauko Tulla. Olen raken-
nus- ja kiinteistöalan ammattilainen, 
joka on perehtynyt etenkin rakennus-
alan käytännönläheiseen tutkimus- ja 
kehitystoimintaan. 

Näillä sanoilla avautuu rakennus-
tarkkailija-blogin etusivu. Verkkosivu 
näyttäytyy hyvin selkeän ja jäsennel-
lyn oloisena. Ei mitään liikaa eikä lii-
an vähän. Blogi ei selkeästikään sorru 
klikkiotsikoihin tai kärjistyksiin, vaan 
sen tarkoituksena on tarjota sekä 
ammattilaisille että tavallisille 
asunnonomistajille perustel-
tua tietoa rakentamisesta, ku-
ten rakennusvaurioista ja kor-
jausrakentamisesta. 

Blogia selailles-
sa vastaan tulee 
nopeasti luki-
joiden kom-
mentteja, kuten 
”Aivan erinomai-
nen sivusto ja tu-
kee mahtavasti kor-
jausrakentamisen 
opetusta. Päihittää 
muut blogit 6–0. –Martti” 
(2019) tai ”Kiitos mie-
lenkiintoisesta suoma-
laista rakentamista 
käsittelevästä kirjoi-
tuksesta. –Anja” (2024).

 
Eläköityminen ei pysäyt-
tänyt tiedon jakamista
Kauko Tulla on rakennusalan diplomi-
insinööri, joka on kotoisin Konneve-
deltä ja opiskellut Oulun yliopistossa. 
Hän teki myöhemmin vielä tekniikan 
lisensiaatin opinnot ja valmistui lisen-
siaatiksi vuonna 1991. 

– Diplomityöni aihe oli pientalojen 
peruskorjaus, ja lisensiaattityöni ai-
he betonirakenteiseen perustukseen 
liittyvien puurakenteiden toimivuus. 

RAKENNUSTARKKAILIJA-BLOGI   
asumisterveyden asialla

Nuo lopputyövalinnat ovat sittemmin 
ohjanneet vahvasti omaa urapolkuani, 
Tulla kertoo. 

Tulla teki uran VTT:llä eri tehtävissä 
ja siirtyi uransa loppupuolella opetta-
jaksi siirtääkseen tietotaitonsa raken-
tamisen eri sektoreilta uusille insinöö-
reille. Vaikka Tulla pääsi jakamaan 
opettajan työssään uransa aikana ker-
tynyttä osaamistaan, hänelle jäi silti 
vielä annettavaa.  

– Eläköitymisen myötä totesin, että 

van hänellä veressä, ja pitääkin tietonsa 
ajan tasalla seuraten eri medioita, ku-
ten ammattilehtiä, webinaareja ja tut-
kimuksia. 

– Osallistun Pohjois-Suomen raken-
nusklusterin tiimitoimintaan, jossa 
yhtenä näkökulmana ovat asumister-
veys ja sisäolosuhdeasiat, Tulla kertoo 
ja nostaa vielä tärkeäksi seikaksi ko-
ko alaa koskien tiedon soveltamisen. 
Vaikka tietoa on saatavilla, niin oleelli-
sempaa on se, miten kykenemme käyt-
tämään ja hyödyntämään sitä.

Asumisterveys ja sisäilma ovat olleet 
keskeisiä teemoja blogissa alusta läh-

tien. 
– Aluksi tarkastelukulmani 

keskittyi kosteusvaurioi-
hin, homeeseen ja sisäil-
maongelmiin. Nämä ai-
heet olivat erityisen suo-
sittuja 2010-luvun alun 

mediassa, Tulla perustelee 
blogitekstien aiheita ajan-
kohtaisuudella ja mainitsee, 
ettei tuohon aikaan kulunut 
juuri päivääkään ilman ho-
metaloartikkelia jossakin 
lehdessä. 

Blogin aiheet valikoi-
tuvat edelleen ajankoh-
taisten ja julkisuudes-
sa esillä olevien teemo-

jen, kuten pörssisähkön 
ja ilmalämpöpumppujen 

mukaan. Myös uteliaisuus 
ja kriittinen tarkastelu ovat 
synnyttäneet blogikirjoituk-

sia. 
– Viime vuosina pientalo-

omistajille on markkinoitu aurin-
kopaneeleita erittäin innokkaiden 

kotimyyjien toimesta. Ihan mielenkiin-
nosta päästin muutaman myyjän koti-
käynnille. Aloin kuitenkin epäillä, että 
joidenkin kavereiden myyntipuheet ei-
vät voi pitää paikkaansa. Halusin selvit-
tää itse, mikä on aurinkopaneeleiden 
todellinen hyöty. Niinpä perehdyin it-
sellenikin vieraaseen aiheeseen ja kir-
joitin siitä blogiin, Tulla kertoo ja lisää, 

ehkäpä tietolaaria ei ole 
vielä täysin tyhjennetty, joten aloitin 
blogitekstien laatimisen, Tulla muiste-
lee blogin perustamisvaiheita.

Tulla painottaa, että blogin artikke-
leiden on perustuttava tosiasioihin ja 
viimeisimpään tietoon. Tulla kokee 
ajankohtaisen alan seuraamisen ole-
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että joskus aiheet syntyvät näinkin. 
Tulla viittaa useissa blogiteksteis-

sään eri lähteisiin ja on myös koonnut 
blogiin linkkejä eri sivustoille aihepii-
reittäin, kuten rakentamisen laatuun ja 
kosteusvaurioita koskien. Koska blo-
gitekstit perustuvat tietoon, Tulla ker-
tookin, että yhtenä blogin haasteista on 
tasapaino asiantuntijatiedon ja kansan-
tajuisuuden välillä. Hän uskoo kuiten-
kin, että suurin osa lukijoista arvostaa 
faktapohjaista sisältöä, ja näin ollen hy-
väksyvät sen, ettei kaikkia asioita voi 
aina selittää kovin helposti. 

– Asiat eivät aina välttämättä ole yk-
sinkertaisia, vaikka me niin haluaisim-
mekin.

Oliko ennen kaikki  
paremmin?
Rakentamiseen liittyy monia myyttejä, 
joista Tulla nostaa esille yhden sitkeäs-
ti pysyvän ajatuksen siitä, että ennen 
osattiin rakentaa paremmin kuin ny-
kyään. Vaikka väite nousee toistuvasti 
esille, tarkempi tarkastelu paljastaa, 
ettei asia ole aivan yksiselitteinen. 

– Aivan vanhimmista rakennuksis-

ta on suurin osa jo purettu ja vain ne 
parhaimmat ovat jääneet jäljelle. Nii-
den perusteella ei voida tehdä yleistä 
johtopäätöstä rakentamisen hyvyy-
destä, Tulla tarkentaa ja kertoo et-
tä 1940–1980-luvuilla rakennetuissa 
pientaloissa esiintyy monenlaisia ra-
kenteellisia ongelmia, kuten rossilat-
tioiden laho- ja homevaurioita sekä 
kellareiden kosteushaasteita. 

Tuon ajan kerrostaloissa taas on usein 
puutteellinen ilmanvaihto, heikko läm-
möneristys, puutteellinen ääneneristys 
ja rapautuvat betonielementit. Yleisel-
lä tasolla Tulla toteaa kuitenkin, että 
rakentamisen ja etenkin suunnittelun 

laatu on parantunut, ja tuo esille myös 
rakentamisen vaatimukset ja tavat, jot-
ka ovat vaihdelleet vuosikymmenten 
saatossa. 

– Kukaan ei ole tieten tahtoen suun-
nitellut tai toteuttanut sutta, Tulla 
muistuttaa.

Tullan mukaan nykyisin asumister-
veyteen liittyvät riskit ymmärretään ra-
kennusalalla varsin hyvin. Toinen asia 
on sitten, kuinka hyvin näitä riskejä py-
ritään hallitsemaan ja ennen kaikkea 
kuinka hyvin tajutaan, mitä ongelmien 
ilmaantuminen merkitsee.

Irm
a T

ulla

Työuran Valtion teknillisessä 
tutkimuskeskuksessa tehnyt 
Kauko Tulla jakaa kertynyttä 
tietoa ja kokemusta nykyään 
Rakennustarkastaja-
blogissaan.
Yläkuva luotu tekoälyllä. 
Lisäksi liitetty kuvakaappaus sivulta 
rakennustarkkailija.com (2025).
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Blogin suosituin julkaisu 
(2024) ”Vanhoja ja 
vähän uudempiakin 
rakennusmateriaaleja” 
on kerännyt jopa 11000 
katselua. Kuvassa 
poimintoja julkaisun 
tuotekuvista.

Kuvakaappaus sivulta 
rakennustarkkailija.com (Julkaistu 
2017.). Alkuperäinen lähde: Rakentajain 
kalenterit vuodelta 1955 ja 1970.

”Aivan erinomainen 
sivusto ja tukee 

mahtavasti 
korjausrakentamisen 

opetusta. Päihittää  
muut blogit 6–0.”

– Rakennus ei suoraan valita, mutta 
jatkossa käyttäjät kylläkin, Tulla kiteyt-
tää, ja kertoo esimerkkinä, että näin on 
käynyt esimerkiksi monen kouluraken-
nuksen ja virastotalon kohdalla.

Tulla ymmärtää, että esimerkiksi 
omakotitalon omistajan oma valveu-
tuneisuus ja osaaminen ovat merkittä-
vässä roolissa siinä, kuinka ajan tasalla 
tietämys rakennuksen kunnosta on. 

– Vaatii hieman viitseliäisyyttä ottaa 
selvää rakennusten kunnosta. Jonkin-
lainen huoltokirja on myös oiva apu 
kunnonhallinnassa, Tulla toteaa ja kan-
nustaakin yksityisiä asuntojen omista-
jia pitämään kirjaa omakotitalon huol-
totoimenpiteistä. 

Asunto-osakeyhtiössä taas merkit-
tävä vastuu rakennuksen kunnosta on 
taloyhtiön toimielimellä. 

– Kuntotietämys riippuu ymmärret-
tävästi paljolti näiden toimielinten ak-
tiivisuudesta ja taidosta hankkia riittä-
vä tieto rakennuksen kunnosta, Tulla 
toteaa. Hän lisää, että taloa tulisi hoi-

taa siten, että sen käytettävyys ja arvo 
säilyvät.

Katse tulevaisuuteen
Rakennusalan tulevaisuuteen Tulla 
toivoo, että korjausrakentaminen saisi 
enemmän huomioita talojen tarpeet-
toman purkamisen sijaan. Asuntojen 
uudisrakentaminen tulisi perustua 
vain tarpeeseen, joka taas tulisi toteut-
taa asuntojen koon vaihtelevan käyttö-
tarpeen mukaan. 

– Rakentamisessa minua ihmetyttää 

pienten asuntojen määrän lisääntymi-
nen kerrostaloissa. Yksi syy tähän näyt-
täisi olevan asuntosijoittamisen innok-
kuus. Rakennetaan kokonaisia kerros-
taloja, joissa miltei kaikki asunnot ovat 
yksiöitä, Tulla toteaa ja miettii, millai-
nen on näiden talojen tulevaisuus. 

Myös rakennustyömaiden puutteelli-
nen suojaus kosteudelta ja vedeltä vaa-
tisi Tullan mielestä korjausta. Raken-
nusten vaurioiden ja sisäilman kan-
nalta suurimpana huolenaiheena Tulla 
mainitsee kunnossapidon. 

– Rakennukset tarvitsevat jatkuvaa 
huoltoa ja korjausta. Isommissa kiin-
teistöissä ammattitaitoinen henkilö-
kunta ja nettipohjaiset huoltokirjat var-
mistavat ylläpidon määrämuotoisuu-
den, hän toteaa ja muistuttaa omakoti- 
ja rivitalo-omistajia laatimaan luetteloa 
myös tulevista korjaustarpeista. 

Blogille Tulla tavoittelee tulevaisuu-
dessa lukijoilta lisää palautetta sekä eh-
dotuksia polttavista puheenaiheista. 

– Toivoisin, että blogi löytyisi hel-
posti silloin, kun joku tuskailee blogis-
ta löytyvien aihepiirien kanssa.

Lisäksi Tulla toivoo, että blogi olisi 
omiaan tasoittamaan mediassa esiinty-
vää kuohuntaa rakennusalan asioista. 
Etenkin homekeskusteluun Tulla toi-
voo analyyttisempää otetta. 

– Ongelmiahan rakennusalallakin 
on, ja ne ovat todellisia, mutta eiköhän 
asiallisella keskustelulla saada enem-
män aikaan kuin kärjistämällä. Var-
mistetaan yhdessä, että niin vanhoissa 
kuin uusissakin rakennuksissa on hy-
vää ja terveellistä elää ja tehdä työtä. 
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